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BRMG-KRW-X.0012.3.2016 
 
 

Protokół Nr 23-3/2016 
z posiedzenia Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się dnia 03 marca 2016 roku (czwartek), rozpoczęte o godz. 8: 40, w 
sali nr 007 Nowego Ratusza, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięciu (5), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk.   
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Adam Nieroda – Przewodniczący Komisji 
Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 23 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Ponieważ nie było uwag zaproponował przyjęcie następującego porządku obrad 
Komisji: 

 
1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 583 – w 
zakresie działania Komisji. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok - druk nr 584 – w 
zakresie działania Komisji. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
3. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Głosowanie: 
Powyższy porządek został przyjęty jednogłośnie - 4 głosami za. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PUNKT – 1 
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Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 
583 – w zakresie działania Komisji. Oryginał projektu uchwały – druk nr 583 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 3 marca 
2016r. Sprawa: BRMG - S.0006.31.2016  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 583 - w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że projekt zmienia dochody z Unii 
Europejskiej dostosowując je do wysokości refundacji, która została 
przewidziana w roku 2016 oraz kwot, które wynikają już z podpisanego aneksu. 
Ta zmian polega na zwiększeniu globalnie o kwotę 48.144.000 dochodu właśnie 
z Unii Europejskiej i kształtują się one na poziomie 175.580.000 złotych. W 
ramach nowych przedsięwzięć, które są w tej chwili wprowadzane do WPI, to 
są takie przedsięwzięcia jak: 

 Dokumentacja techniczna na modernizację ul. Długiej i Długiego Targu. Jest 
przewidziane rozpisanie konkursu architektonicznego na rewaloryzację ul. 
Długiej i Długiego Targu. Efektem tego konkursu będzie opracowanie 
dokumentacji technicznej. Przedsięwzięcie zacznie być realizowane w tym 
roku, wydatki w roku 2017. 

 Przebudowa wiaduktu Biskupia Górka. W związku z tym, że w tym roku 
planowane jest aplikowanie o środki z Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i Środowisko możliwego dofinansowania 85% kosztów 
kwalifikowalnych, szacunkowy koszt tego przedsięwzięcia 130 milionów 
złotych. Zabezpieczamy wkładem własnym w wysokości 26 milionów 
złotych.  

 Most nad Kanałem Raduni ul. Starogardzka. Szacunkowy koszt 
przedsięwzi8ęcia 7, 3 miliona złotych. Rozpoczęcie realizacji w tym roku, 
dokumentacja już jest a pozwolenie ważne do grudnia 2017 roku.  

 Rozbudowa ul. Kartuskiej na odcinku od Otomińskiej do granicy miasta 
Gdańska w3 ciągu drogi krajowej nr 7 ( Trasa W-Z, etap III). Szacunkowy 
koszt inwestycji 144 miliony złotych. Możliwość dofinansowania 85%, 
zabezpieczono wkład własny w wysokości 30 milionów złotych.  

 Stabilizacja i zabezpieczenie osuwisk w rejonie Biskupiej Górki. Kwota 
przedsięwzięcia 25 milionów złotych. Jest możliwość dofinansowania w 
wysokości 70% kosztów kwalifikowanych. 

W ramach przedsięwzięć, które już dzisiaj mamy wprowadzone do WPF, to 
zmniejszamy nasz udział w rozbudowie i modernizacji sieci drogowej i kolejowej 
w porcie zewnętrznym w Gdańsku w związku z tym, że firma EDF, która miała 
sponsorować budowę kładki na wyspę Ołowiankę kwotę 7, 2 miliona złotych wpłaci 
do Gdańskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego, a te pieniądze przez GARG zostaną 
przeznaczone na rozbudowę i modernizację sieci drogowej i kolejowej w porcie 
zewnętrznym i zmniejszamy wydatki na tym przedsięwzięciu z budżetu, a 
zwiększamy odpowiednio o tą kwotę na budowę kładki na wyspę Ołowianka. W tej 
chwili w budżecie na realizację tego przedsięwzięcia mamy zabezpieczoną kwotę 
9,4 miliona złotych. Brakuje tutaj kwoty, która jest przewidziana od Marszałka. W 
tej chwili zapadają u Marszałka decyzje o dofinansowaniu tego przedsięwzięcia. 
Jeżeli już będzie ostateczna decyzja podjęta, to na pewno przyjdziemy do 
państwa jeszcze raz o zwiększenie wydatków i wprowadzimy tę kwotę w 
dochodach i wydatkach na następnej sesji. 
Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji - 
druk nr 583. 
 

Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku nr 583 - w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 23-
3/49/3/2016 

 
 

PUNKT - 2 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok - druk nr 584 – w 
zakresie działania Komisji. Oryginał projektu uchwały – druk nr 584 stanowi 
załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 3 marca 2016 r. Sprawa: 
BRMG - S.0006.32.2016  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 584- w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że oprócz tych zmian, o których mówiłam 
przy omawianiu WPF wprowadza jeszcze dodatkowe zmiany jak: po stronie 
dochodów wprowadzamy wpływy z tytułu zamiany nieruchomości z firmą „Inpro”. 
Są to działki położone w rejonie ul. Grunwaldzkiej, Opackiej. Kwota tej zamiany 
jest w wysokości 2. 289.000 złotych. W zamian za to pozyskamy do zasobu 
komunalnego mieszkania, a będzie to 9 lokali mieszkalnych położonych przy ul. 
Guderskiego.  
 
Zwiększamy również plan wpływów z tytułu opłat w strefie płatnego parkowania, 
jest to kwota 2.610.000 złotych, a po stronie wydatków planujemy zabezpieczenie 
kwoty 4 milionów złotych na zakup 79 sztuk nowych parkomatów, które zastąpią 
urządzenia, które są już wyeksploatowane oraz 87 sztuk nowych parkomatów do 
obsługi nowych ulic, jako płatnego parkowania we Wrzeszczu w rejonie 
Politechniki, na Starym Mieście w rejonie Osieka, na Siedlcach i na Aniołkach, a 
31 parkomatów dostanie nowe oprogramowanie umożliwiające pobór opłat za 
pomocą kart płatniczych.  
 
Zwiększamy również o 2 miliony złotych wydatki w Zarządzie Dróg i Zieleni z 
przeznaczeniem na pokrycie kosztów opróżniania koszów ulicznych. Jest to 
zadanie realizowane w ramach gospodarowania odpadami komunalnymi. 
Proponujemy również przeznaczyć 500 tysięcy złotych na budowę pięciu punktów 
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składowania odpadów komunalnych EKO punktów. W tej chwili jeszcze nie ma 
wyznaczonych lokalizacji, jest dyskusja na ten temat, gdzie te punkty powstaną. 
 
W ramach odtworzenia środków z zeszłego roku, w wysokości 600 tysięcy 
przeznaczamy na budowę śmietników podziemnych i dodajemy 400 tysięcy złotych 
na to zadanie. W zeszłym roku planowanych było 13 lokalizacji i dokładamy 
jeszcze dwie lokalizacje, tj. ul. Biskupia 25 i 32. 
 
Na remont Bramy Nizinnej przeznaczamy 4,5 miliona złotych oraz prace przy 
Szańcu Jezuickim 1,5 miliona złotych i termomodernizacja budynków w Gdańsku 
Wrzeszczu przy ul. Białej i Wajdeloty w wysokości 1,5 miliona złotych. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. Czy państwo dyrektorzy chcieliby coś dodać?  
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Gdy będą szczegółowe pytania, to bardzo proszę. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Mogę powiedzieć tylko, że życzyłbym sobie takich posiedzeń Komisji, bo przy 
takich dobrych informacjach, to o każdej porze można zorganizować posiedzenie, 
a szczególnie informacja, że kwota na remont Bramy Nizinnej jest przyznana w 
budżecie, i kwota jest ogromna. Pani dyrektor, jak to będzie wyglądało? 
 
Pani Ewa Sienkiewicz, Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych  
Gdy ostatnio spotykaliśmy się na Komisji, to państwo mieli nadzieję, że zostaną 
przyznane środki na Bramę Nizinną. Zgodnie z dokumentacją na ratowanie bryły 
obiektu i na budowę, myśmy to nazwali klatką podziemną, a to jest ten łącznik, o 
który tak bardzo mocno zabiegał pan Dębiec, więc cały koszt zgodnie z 
kosztorysem inwestorskim tj. kwota 4,5 miliona złotych. W świetle powyższego 
tylko czekam na tą sesję Rady Miasta Gdańska i będę ogłaszała przetarg na 
realizację tego zadania. Czy to będzie całość w tym roku, czy część w tym roku, 
a część w następnym, ale na pewno to, co przedstawialiśmy państwu na ostatniej 
komisji w zeszłym roku będzie zrealizowane w całości. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Warto też dodać, że w tym roku zaczniemy realizację objazdu Bramy Nizinnej. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
To jest podstawowa sprawa, a może pan dyrektor rozwinąć informację? 
 
 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To będzie objazd Bramy Nizinnej, który będzie wykorzystywał stary most 
kolejowy, który niestety jest w kiepskim stanie i trochę trwało zanim udało się 
oszacować środki. Pierwsze liczyliśmy, że to się da zrobić mniejszym nakładem, 
ale ten most jest w bardzo złym stanie i nakłady będą prawie 2 miliony złotych, a 
liczyliśmy na kwotę połowę mniejszą. Kwota jest zabezpieczona i będziemy 
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realizować ten objazd i dzięki temu będzie można podjąć decyzję po 
zrealizowaniu, bo przejazd będzie w pełnym tonażu, czyli 40 ton, o ile dobrze 
pamiętam. I wtedy będzie można podjąć decyzję, czy w ogóle ruch pod Bramą 
Nizinną zamknąć ostatecznie, czy ewentualnie dopuścić ruch mniejszy, ale co 
najważniejsze autobusy komunikacji miejskiej … 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Tam są dwie linie autobusowe przez bramę. Proszę radny Andrzejczak 
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Zamiana działek z firmą „Inpro” ul. Opackiej na lokale przy Guderskiego. Były 
kiedyś wymieniane grunty z DORACO i tych mieszkań było trochę więcej, czy 
koszty mieszkań poszły do góry, czy oni tą działkę chcieli pod rozbudowę osiedla, 
czy pod jakieś cele związane z otoczeniem? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Cena mieszkań jest podobna, bo to jest kwota 2,2 miliona złotych i będzie 9 lokali 
mieszkalnych, więc cena jest porównywalna. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Pytam o to, bo tam jest planowany remont chodnika, a tam ma być przebudowa 
Opackiej w tym sensie, że w zakresie od cmentarza, natomiast tam jest tablica, 
chyba DRMG, że ma być robiony chodnik, więc teraz nie wiem, czy chodzi o 
chodnik od cmentarza i powyżej, i to by miało sens, natomiast, jeśli chodzi o ten 
pas, który ma być przebudowywany, no to nie wiem, czy tam inwestor nie będzie 
miał obowiązku zrobienia tego chodnika. 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tam będzie koordynacja, więc nie ma obaw, ze najpierw zrobimy chodnik a potem 
będzie rozbierany. Jest przygotowywana umowa między DRMG, ZDiZ i Inpro na 
przeprowadzenie Nowej Opackiej. 

 
Radny Łukasz Hamadyk, członek Komisji 
Wracając jeszcze do Bramy Nizinnej i do samej ul. Dolna Brama. W tamtym roku 
pisałem interpelację w sprawie naprawy chodnika z płyt prowadzącego do bramy. 
Odpowiedź na interpelację była pozytywna. Czy ta naprawa jest ujęta w ramach 
bramy, czy to jest osobna sprawa? 

 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Osobne jest przedsięwzięcie na obiekcie, o którym dzisiaj mówiliśmy, a osobny 
jest program chodnikowy w Gdańsku, w którym jest cały pakiet poprawy dojazdu 
do bramy od szeroko rozumianego Urzędu Marszałkowskiego do Oruni, gdzie w 
skład wchodzą m.in. chodniki na tym odcinku, jako uzupełnienie prac już 
zrobionych, taki cykl dwuletni, który chcemy zorganizować. Tak, że to są dwie 
rzeczy niezależne od siebie. 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Radny Andrzejczak skonsumował moje pytanie, bo dokładnie chciałem o to samo 
zapytać. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej pytań, przechodzimy do głosowania. 
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Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2016 rok - druk nr 584 – w zakresie działania Komisji. 
 

Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 584 - w zakresie działania 
Komisji. Opinia Nr 23-3/50/4/2016 
 

 
PUNKT - 3 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej spraw ze strony członków Komisji. Dziękuję 
bardzo za czynny udział w posiedzeniu Komisji. Porządek obrad został 
wyczerpany, zamykam posiedzenie Komisji. Na tym posiedzenie zostało 
zakończone – godz. 8:55.  
 
 

Przewodniczący 
Komisji Zrównoważonego Rozwoju RMG 

 
 

Adam Nieroda 
 
Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck 
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska 

 
 
 
 

 
 
 

 
 

 

 


